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Kommunstyrelsen

Plats och tid: Bergaholm, kommunhuset, måndagen den 18 november 2024, kl 19:00 - 20:56
Ajournering 19:24-19:36

Beslutande: Arne Närström (S), ordförande
Wictoria Berglund (C), 1: e vice ordförande
Berit Heidenfors (S)
Åsa Dahl (L)
Anders Klerkerfors (R)
Itaí Fernandez (V)
Rickard Livén (M), 2.e vice ordförande
Elisabeth Bovin Exner(M)
Björn Odelius (M)
Erik Glimvik (M)
Christian Isaksson (SD)

Ersättare: Stefan Almå (M)
Andreas Dahl (S)
Farzana Khan (M),
Leutrim Kadriu (S)
Pernilla Schubert (KD)
Lisa Källberg Vittikko (S)
Annika Jennersjö (KD)
Josefin Fransson (SD)
Johanna Liljedahl (L)
Lena Biörnstad (R)

Övriga deltagande: Kommundirektör Mats Bergström, kommunsekreterare Elina Peronius,
säkerhetschef Victoria Skynäs t.o.m. § 129, säkerhetssamordnare Julia Haarberg,
t.o.m. § 126, ekonomichef Siv Jönsson Westerlund § t.o.m. § 136, controller Asad
Khan § t.o.m. § 136, verksamhetscontroller Katarina Sjödin § t.o.m. § 136, miljö-
och samhällsbyggnadschef Christina Lood t.o.m. § 132, kultur- och fritidschef
Annika Holmertz

Utses att justera: Rickard Livén (M)
Justeringens
plats och tid: Kansliet, 2024-11-20, kl. 10:00

Underskrifter: Sekreterare …………………………
Elina Peronius

Ordförande ……………………..
Arne Närström (S)

Justerande …………………………
Rickard Livén (M)

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

Anslag/bevis

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ: Kommunstyrelsen
Sammanträdes-
datum: 2024-11-18

Datum för anslagets
uppsättande: 2024-11-20

Överklagande tiden går ut:
2024-12-11
Datum för anslagets
nedtagande: 2024-12-12

Förvaringsplats
för protokollet: Kansliet

Underskrift: …………………………
Elina Peronius

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

Innehållsförteckning

§ 123 Anmälningsärenden

§ 124 Delegationsbeslut

§ 125 Äskande av medel för program för nytt medborgarhus

§ 126 Informationsärende: Lägesbild brottsförebyggande arbete

§ 127 Svar på revisionsrapport: Granskning av krisberedskap

§ 128 Svar på motion av Delmon Haffo (M): Stärk kommunens krisberedskap i en orolig
omvärld

§ 129 Svar på motion av Christian Isaksson (SD), Peter Isaksson (SD), Joakim Sivegård (SD)
och Pernilla Schubert (KD): Förbud mot användande av lustgas

§ 130 Svar på motion av Björn Kvist (M): Utredning om ny bro till Möllebadet

§ 131 Höjning av brukningsavgiften i VA-taxan från och med 1 januari 2025

§ 132
§ 133
§ 134

Revidering av taxor inom miljöområdet 2025
Inledande text med politisk inriktning i de formella ekonomiska dokumenten
Revidering av riktlinjer för God ekonomisk hushållning

§ 135
§ 136
§ 137

Finansieringsbudget - slutlig Mål- och budget samt beslut om skattesats 2025-2027
Informationsärende: Uppföljning av kommunens resultat per oktober
Svar på motion av Pernilla Schubert (KD): Pensionärsrabatt vid bokning av Lilla
Murgrönan

§ 138
§ 139

§ 140

§ 141

§ 142

§ 143
§ 144

Svar på motion av Pernilla Schubert (KD): Utomhusbiograf under sommaren
Rapportering av gynnande beslut enligt SoL och LSS, 2:a kvartalet 2024 som ej
verkställts
Uppräkning av programpriser och strukturtillägg för nationella program i
gymnasieskolan 2025
Svar på motion av Christian Isaksson (SD) och Joakim Sivegård (SD): Mensskydd för
elever i grund- och gymnasieskola
Balanslista över obesvarade motioner och verkställighet av kommunfullmäktiges
beslut
Revidering av firmatecknare
Visionsprocessen i Salems kommun

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 123 KS/2024:3

Anmälningsärenden

Länsstyrelsen 2024-10-25: Beslut om arkeologisk utredning etapp 1

Södertörns brandförsvarsförbunds sammanträdesprotokoll 2024-09-20 inklusive
delårsuppföljning

Minnesanteckningar KSAU 2024-11-04

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av anmälningsärenden.

______________________

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 124 KS/2024:39

Delegationsbeslut

Brådskande ordförandebeslut
Remissvar: Nätutvecklingsplan Vattenfall 2024-10-11

Övriga delegationsbeslut
Begäran om utlämnande av allmän handling rörande personnummer för de förtroendevalda i
Salems kommun 2024-10-15
Fullmakt för att företräda Salems kommun gällande detaljplan Garnudden 2024-10-22
Förordnande av kommundirektör 16-21 oktober 2024-10-15
Förordnande av förvaltningschef miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen 21-24 oktober
2024-10-10

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegationsbesluten.

___________________

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 125 KS/ KS/2024:310

Äskande av medel från KS till förfogande 2024 för program för
nytt medborgarhus

I december 2023 beslutade kommunfullmäktige om inriktning för det fortsatta arbetet med
ett nytt medborgarhus i Salems kommun (Dnr KS/2023:300). Kommunstyrelsens förvaltning
föreslår att programarbetets kostnader 2024 finansieras genom tilldelning med 1 000 000
kronor via driftmedel från KS till förfogande.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen daterad 2024-10-15.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen beslutar om medel för att finansiera arbetet under 2024 med att ta fram
programhandlingar för ett nytt medborgarhus genom tilldelning med 1 000 000 kronor via
driftmedel från KS till förfogande.

_____________________

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KS § 126 KS/2024:319

Lägesbild för lokalt brottsförebyggande arbete

En ny lägesbild för lokalt brottsförebyggande arbete har tagits fram enligt lagen (2023:196)
om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete. Lägesbilden består av en kartläggning
av Salems kommuns invånares självrapporterad utsatthet och oro för brott, statistik från
polisen gällande anmälda brott inom det geografiska området, samt information från
kommunens förvaltningar. Resultatet framställer potentiella fokusområden för framtida
brottsförebyggande arbete och lägesbilden kommer att användas som grund för den
kommande orsaksanalyser och åtgärdsplanen inom ramen för arbetet.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse daterad 2024-10-15.

Ajournering
Sammanträdet ajournerades 19:24-19:36.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen.

_____________________

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 127 KS/2024:306

Svar på Revisionsrapport Granskning av krisberedskap

KPMG har på uppdrag av kommunens förtroendevalda revisorer granskat kommunens
krisberedskap. Syftet med granskningen har varit att bedöma om kommunstyrelsen har ett
ändamålsenligt krisledningsarbete.

KPMG:s sammanfattande bedömning utifrån granskningens syfte är att kommunstyrelsen
delvis har ett ändamålsenligt krisledningsarbete. Kommunstyrelsen har etablerat en
krisledningsorganisation som inkluderar obligatoriska funktioner samt funktionernas roll och
ansvarsfördelning, funktionen Tjänsteperson i beredskap (TIB) saknas dock. Kommunen har
en krishanteringsplan och flera andra övergripande styrdokument på plats, men man saknar,
bland annat, en koppling till kommunstyrelsen och övriga nämnders reglementen och
påpekar att kommunstyrelsens roll inte nämns i kommunens krishanteringsdokument. KPMG
lyfter även brister i uppdateringen av vissa styrdokument och oklarheter i kommunens
utbildning- och övningsplan.

KPMG rekommenderar att kommunen ska tillsätta en TIB, genomföra en översyn av
krisledningsorganisationen, revidera kommunstyrelsens och nämndernas reglementen, se
över kommunens kriskommunikationsplan och pandemiplan, upprätta en åtgärdsplan,
tydliggöra vilka som ska göra vilka utbildningar i utbildningsplanen samt säkerställa att fler
medarbetare ges möjligheten att delta i övningar och utbildningar.

Revisionsrapporten har överlämnats till kommunstyrelsen för yttrande senast den 30
november 2024.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse daterad 2024-10-15.

Kommunstyrelsens beslut

1. Kommunstyrelsen antar tjänsteskrivelse daterat den 15 oktober 2024 som svar på
revisionsrapport - Granskning av krisberedskap.

2. Kommunstyrelsen uppdrar åt förvaltningen att utreda införandet av funktionen
“tjänsteman i beredskap”, med målsättningen att funktionen är i bruk senast den 1
januari 2026.

_____________________

Delges:
Revisionen
Kommunfullmäktige f.k.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 128 KS/2024:93

Svar på motion av Delmon Haffo (M): Stärk kommunens
krisberedskap i en orolig omvärld

På kommunfullmäktiges sammanträde den 22 februari 2024 anmäldes en motion av Delmon
Haffo (M) angående kommunens krisberedskap. Motionären föreslår att Salems kommun ska
genomföra en övergripande genomsyn av kommunens krisberedskap, samt att Salems
kommun ska återkomma med konkreta förslag till åtgärder för att stärka kommunens
krisberedskap.

Krisberedskap är ett mycket viktigt område för kommunen. Arbetet med beredskap är
omfattande och ska genomsyra alla kommunens förvaltningar och verksamheter. Under
hösten anställde Salems kommun en säkerhetssamordnare som utöver säkerhetschefen
fokuserar på att utveckla kommunens beredskap.

Vi behöver också arbeta mer med att få kommunens verksamheter att vidta åtgärder för att
öka sin beredskap. Det blir en utmaning när inköp av beredskapsspecifika resurser
konkurrerar med den dagliga driften. Vi är även medvetna om att ny och uppdaterad
lagstiftning inom området kommer att påverka Sveriges kommuner, vilket innebär att
ytterligare åtgärder behöver genomföras framöver.

Precis som motionären skriver är säkerhet och trygghet av yttersta vikt. Mycket arbete görs
redan inom området, men det återstår fortfarande mycket att göra, särskilt inom civil
beredskap. Den osäkra omvärlden gör det ännu viktigare att våra invånare känner sig trygga i
kommunen. Kommunen har arbetat med att upprätta en risk- och sårbarhetsanalys. Utifrån
analysen kommer en åtgärdsplan att tas fram. Detta arbete är påbörjat men inte slutfört.

Eftersom kommunen kontinuerligt arbetar med att analysera och förbättra beredskapen
anser vi att motionen bör anses som besvarad.

Ärendet beskrivs i ordförandeförslaget daterat 2024-10-24.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta besvarad och färdigbehandlad.

_____________________

Delges:
Kommunfullmäktige

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 129 KS/2024:161

Svar på motion av Christian Isaksson (SD), Peter Isaksson (SD),
Joakim Sivegård (SD) och Pernilla Schubert (KD): Förbud mot
användande av lustgas

En motion från Christian Isaksson (SD), Peter Isaksson (SD), Joakim Sivegård (SD) och Pernilla
Schubert (KD) har inkommit med förslag om att införa ett förbud mot användning av lustgas
på kommunal mark i kommunen. Motionärerna hänvisar till de folkhälsoproblem som
lustgasbruket skapar, särskilt bland ungdomar, och framhåller att ett förbud kan bidra till att
minska dess skadliga påverkan samt minska kostnaden för hanteringen av tomma
lustgasflaskor.

Förvaltningen är positiv till intentionen i motionen om att minska bruket av lustgas men kan
inte se att åtgärder om att förbjuda lustgas på allmän plats skulle uppnå det målet. Det pågår
nationella utredningar med liknande intentioner som kommer kunna ge effekt, på bland
annat tillgången till lustgas och förbud till att använda lustgas i berusningssyfte.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse daterad 2024-10-11.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom kommunen inte kan påvisa att ett
förbud mot användande av lustgas på allmän plats kommer att minska användningen av
lustgas bland barn och unga i kommunen. Det pågår dessutom nationella utredningar som
förväntas att bli lag under nästa år som troligtvis kommer ge mer effekt mot bruk av lustgas i
berusningssyfte.

Yrkanden
Christian Isaksson (SD) och Erik Glimvik (M) yrkar bifall till motionen.

Proposition
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut om att avslå motionen mot Christians
Isakssons (SD) och Erik Glimviks (M) yrkanden om att bifalla motionen och finner att
kommunstyrelsen avslår motionen. Votering begärs och verkställs.

Votering
Följande voteringsordning godkänns: den som vill att kommunfullmäktige ska avslå motionen
röstar ja och den som vill att kommunfullmäktige ska bifalla motionen röstar nej.

Följande ja-röster avges: Wictoria Berglund (C), Åsa Dahl (L), Berit Heidenfors (S), Anders
Klerkefors (R), Itaí Fernandez (V) och Arne Närström (S).

Följande nej-röster avges: Rickard Liven (M), Elisabeth Bovin-Exner (M), Björn Odelius (M),
Erik Glimvik (M) och Christian Isaksson (SD).

Ordföranden finner att kommunstyrelsens bifaller förvaltningens förslag till beslut med 6
röster mot 5. Kommunstyrelsen har därmed beslutat att avslå motionen.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom kommunen inte kan påvisa att ett
förbud mot användande av lustgas på allmän plats kommer att minska användningen av
lustgas bland barn och unga i kommunen. Det pågår dessutom nationella utredningar som
förväntas att bli lag under nästa år som troligtvis kommer ge mer effekt mot bruk av lustgas i
berusningssyfte.

Reservation
Christian Isaksson (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

_____________________

Delges:
Kommunfullmäktige

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 130 KS/2024:159

Svar på motion av Björn Kvist (M): Utredning om ny bro till
Möllebadet

Björn Kvist (M) har lämnat in en motion gällande ny placering av gång- och cykelbron till
Möllebadet. Motionären önskar att kommunen utreder om det eventuellt finns ett bättre
läge för en ny bro för att kommuninvånare ska kunna ta sig till Möllebadet.

Förvaltningen har gjort en överblickande bedömning av vilka konsekvenser som kan uppstå
vid en annan placering av bron. Utifrån perspektiv som tillgänglighet, trafiksäkerhet och natur
och naturvärden anser förvaltningen att det inte finns motiv till att utreda en alternativ
placering av GC-bro.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse daterad 2024-10-09.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige avslår motionen eftersom att det utifrån perspektiv som tillgänglighet,
trafiksäkerhet och natur- och miljövärden inte finns motiv till att utreda en alternativ
placering av gång- och cykelbro.

_____________________

Delges:
Kommunfullmäktige

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KS § 131 TN/2024:112, KS/2024:318

Höjning av brukningsavgiften i VA-taxan från och med 1
januari 2025

Salems kommuns VA-taxa följer lagen om allmänna vattentjänster (SFS 2006:412). I taxan
ingår de tre nyttigheterna: dricksvatten, spillvatten och dagvatten.

Avgifter får bestämmas som anläggningsavgifter och brukningsavgifter. Anläggningsavgiften
är den engångsavgift som en fastighetsägare betalar för att ansluta sin fastighet till den
allmänna VA-anläggningen. Brukningsavgiften är de löpande avgifter som en fastighetsägare
betalar för att nyttja VA-anläggningen. Brukningsavgiften ska täcka kostnaderna för drift och
underhåll av VA-anläggningen, nödvändiga reinvesteringar samt räntekostnader eller andra
kostnader för en allmän VA-anläggning som inte täcks av en anläggningsavgift. Föreslagen
höjning omfattar brukningsavgiften.

Förslaget innefattar en höjning av den fasta avgiften med 20 % och den rörliga avgiften med
15 %. Syftet är att säkerställa att kostnader för VA-verksamheten täcks och att ett positivt eget
kapital kan uppnås till år 2026, i enlighet med tidigare budgetprognoser.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen daterad
2024-10-07.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige antar förslaget till höjning av brukningsavgiften i VA-taxan att gälla från
och med 1 januari 2025.

_____________________

Delges:
Kommunfullmäktige

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 132 KS/2024:342

Revidering av taxor inom miljöområdet 2025

Bygg- och miljöenheten har tagit fram ett förslag till reviderade taxor inom miljöområdet.
Taxorna styr miljöenhetens prövning och tillsyn.

Ärendet beskrivs i bygg- och miljöenhetens tjänsteskrivelse daterad 2024-09-19.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige
Kommunfullmäktige antar reviderade taxor för bygg- och miljönämnden enligt bilaga till bygg-
och miljöenhetens tjänsteskrivelse daterad 2024-09-19.

_____________________

Delges:
Kommunfullmäktige

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 133 KS/2024:322

Inledande text med politisk inriktning i de formella
ekonomiska dokumenten

För att tydliggöra den politiska viljeinriktningen i kommunen föreslås att en inledande text
med en sammanfattning/inriktning från det/de styrande partierna får infogas i de formella
ekonomiska dokumenten senast vid tidpunkten för publicering.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse daterad 2024-10-09.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen beslutar att en inledande text med politisk sammanfattning/inriktning får
infogas i de formella ekonomiska dokumenten, mål och budget samt årsredovisning, senast
vid tidpunkten för publicering.

_____________________

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

KS § 134 KS/2024:323

Revidering av riktlinjer för God ekonomisk hushållning och
resultatreserv

Enligt 11 kapitlet i kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om riktlinjer för god
ekonomisk hushållning för kommunen. Om kommunen har en resultatreserv ska riktlinjerna
även omfatta hanteringen av den.

I och med att riksdagen fattat beslut om möjlighet att införa en resultatreserv som ska ersätta
dagens resultatutjämningsreserv behöver kommunen uppdatera de riktlinjer som idag finns.

Riktlinjerna föreslår att inriktningsmål för vad god ekonomisk hushållning innebär för Salems
kommun samt vilka finansiella indikatorer som är av vikt för att nå dessa mål.

I riktlinjerna föreslås också att kommunen inrättar en resultatreserv som på sikt ersätter den
resultatutjämningsreserv som tidigare fanns.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse daterad 2024-10-24.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

1. Kommunfullmäktige antar nya riktlinjer för god ekonomisk hushållning och
resultatreserv i Salems kommun enligt förslag daterat 2024-10-24.

2. Kommunfullmäktige beslutar att policy för god ekonomisk hushållning antaget av
kommunfullmäktige 2013-06-13 § 25 upphör att gälla.

_____________________

Delges:
Samtliga nämnder
Revisionen och KPMG

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

§ 135 KS/2024:4

Finansieringsbudget - slutlig Mål- och budget samt beslut om
skattesats 2025-2027

Ekonomiska ramar för driftbudget och övergripande mål för 2025-2027 beslutades av
fullmäktige den 13 juni 2024, §26. Som grund för ramarna låg den prognos för skatter och
bidrag som grundade sig på befolkningsprognosen (per februari 2024) för kommunen och
uppgifter från SKR.

Enligt budgetprocessen tar fullmäktige ett beslut om finansiering i november. Syftet är att här
visa hur den löpande verksamheten och de kommunövergripande prioriteringarna ska
finansieras. Det ska tas fram ett beslut i kommunstyrelsen (i början av november) och
kommunfullmäktige (i slutet av november) om taxor och avgifter, skattesats, statsbidrag och
utjämning samt övriga finansiella poster. En översyn görs av om de ekonomiska
förutsättningarna har ändrats. I detta skede behövs eventuellt åtgärder vidtas om de
ekonomiska förutsättningarna ser annorlunda ut än vid beslutet i juni.

Jämfört med beslutet om budget i juni finns förslag till förändringar avseende ökade
kostnader i och med nya avtal för Google-licenser, leasing av datorer och nytt
verksamhetssystem för chefernas uppföljning samt för ökade kostnader inom teknisk nämnd
för avfall, fjärrvärme och VA. Även medel för att säkerställa att bemanningen av fritidsfältare
och för de ökade kostnader som uppstår i och med att Kultur- och fritidsnämnden har ett ökat
antal aktiviteter i föreningslivet samt en satsning på utökat friskvårdserbjudande i och med
att kommunens simhall renoveras föreslås. Generella riktade statsbidrag har fördelats ut till
socialnämnden avseende insatser i och med ny socialtjänstlag, stärkt samhällsvård mm. Den
budget som finns för KS till förfogande har också minskat jämfört med beslutet i juni.

Kommunens ekonomi har fått ett tillskott i det generella statsbidraget, som stärker upp
ekonomin något. Därutöver beräknas kostnaderna för räntor minska i och med att kommunen
har lånat upp mindre medel under år 2024 än planerat, vilket ger positiva effekter in på år
2025. Tillsammans med de förslag till justeringar som föreslås ser det ut som om kommunens
ekonomi inte fullt ut når målet om 1,5% i resultat av skatter och bidrag.

Sammanfattningsvis innebär budgetförslaget att kommunen uppnår följande resultat
exklusive VA-verksamheten:
2025: 11,8 miljoner kronor (0,9% av skatter och bidrag)
2026: 27,4 miljoner kronor (2,1% av skatter och bidrag)
2027: 27,9 miljoner kronor (2,0% av skatter och bidrag)

Investeringarna (exklusive exploateringar) för perioden uppgår till 530,9 miljoner kronor.
Detta innebär en låneskuld exklusive VA och inklusive exploateringar per invånare uppgår till
cirka 46 tkr vid utgången av budget- och planperioden. Länssnittet uppgick år 2023 till 34,2
tkr per invånare. Säby sim -och sporthall, Salems ishall och fastighetsstrategi står för den stora
delen av det totala investeringsbeloppet.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse daterad 2024-10-24.

……………
Ordf. sign.
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Just. sign.
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Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

1. Kommunfullmäktige fastställer förslag till reviderad drift- och investeringsbudget
avseende år 2025, ekonomiskt plan för åren 2026 och 2027 enligt tjänsteskrivelse
daterat 2024-10-24.

2. Kommunfullmäktige fastställer de övergripande målen och indikatorerna för Salems
kommun år 2025 enligt förslag i enligt tjänsteskrivelse daterat 2024-10-24 samt dess
bilagor.

3. Kommunfullmäktige fastställer att följande verksamhetsmål är mål av betydelse för
god ekonomisk hushållning:

a. Mål nr 6 - Salems förskolor och skolor ska erbjuda en lärande miljö som ger
barn och elever goda förutsättningar för att förvärva kunskaper och ta ansvar
för sin framtida utveckling. Eleverna ska nå en kunskapsnivå som ligger över
genomsnittet i Stockholms län.

b. Mål nr 7 - Salems kommun ska vara en attraktiv arbetsgivare.

4. Kommunfullmäktige ändrar mål 8 från konkurrenskraftig skattesats till långsiktig
ekonomisk balans med tillhörande indikatorer.

5. Kommunfullmäktige ändrar mål 9 från Stabil ekonomi till Stabil ekonomi med
nämnder som klarar sina verksamheter inom belutad budget med tillhörande
indikatorer.

6. Kommunfullmäktige fastställer att följande finansiella mål är mål av betydelse för god
ekonomisk hushållning:

a. Mål nr 8 - Salems kommun ska ha en långsiktig ekonomisk balans
b. Mål nr 9 - Salems kommun ska ha en stabil ekonomi med nämnder som

klarar sina verksamheter inom beslutad budget .

7. Kommunfullmäktige noterar till protokollet att kommunstyrelsen inte tagit ställning
till revisorernas budgetanslag för budgetperioden: 1 300 tkr (2025), 1326 tkr (2026)
och 1 352 tkr (2027).

8. Kommunfullmäktige fastställer utdebiteringen för år 2025 till 19:67 kronor per
skattekrona.

9. Kommunfullmäktige beslutar att extra amortering av lån kan ske under budget och
planperioden om likviditeten och resultatet så tillåter.

10. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen under år 2025 har rätt att omsätta
lån, dvs. låna upp belopp motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning
under år 2025.

11. Kommunfullmäktige beslutar att finansieringen av investeringarna sker med
a. Resultat, exklusive avskrivningar om totalt 410,4 miljoner kronor under

perioden 2025-2027.
b. Upptagandet av nya lån med 222 miljoner kronor under budget och planperiod,

varav 146 miljoner kronor under år 2025 och 76 miljoner kronor under år 2026
samt en planerad amortering av 26 miljoner kronor under år 2027. Netto
utökning av räntebärande lån beräknas till 196 miljoner kronor i slutet av
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planperioden.

Deltar ej i beslut
Rickard Livén (M), Elisabeth Bovin-Exner (M), Björn Odelius (M) och Erik Glimvik (M) deltar ej i
beslutet.

_____________________

Delges:
Kommunfullmäktige

……………
Ordf. sign.
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Just. sign.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
2024-11-18

20 av 30

Kommunstyrelsen

§ 136

Muntlig information om uppföljning av kommunens resultat
per oktober

Ekonomichef Siv Jönsson Westerlund informerar kommunstyrelsen och redovisar de
förändringar som finns i prognos jämfört med augusti.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen.

_____________________
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§ 137 KS/2024:243, KFN/2024:54

Svar på motion av Pernilla Schubert (KD): Pensionärsrabatt vid
bokning av Lilla Murgrönan

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2024-06-13 togs en motion emot, väckt av Pernilla
Schubert (KD). Motionen remitterades till kultur- och fritidsnämnden, som 2024-10-10, § 52
föreslår att motionen avslås.

Motionären föreslår fullmäktige besluta att prissättningen ses över vid bokning av Lilla
Murgrönan, så att alla pensionärer i kommunen ges möjlighet att hyra Lilla Murgrönan med
80 procent rabatt under mindre attraktiva besökstider.

Kultur- och fritidsförvaltningen skriver i sin tjänsteskrivelse daterad 2024-09-12 att taxorna
senast reviderades så att prissättningen skulle bli mer samlad för att det skulle bli en större
tydlighet kring bokningssystemet. Registrerade föreningar och kommunal verksamhet har
rabatterade priser. Att prioritera en viss grupp av privata bokare skulle leda till godtyckliga
beslut som är svåra att hantera. Dessutom utgår det redan en rabatt med 80 procent vid fler
än fyra bokningar. Kultur- och fritidsförvaltningen hänvisar också till aktiviteter som anordnas
för målgruppen pensionärer som är gratis eller till låg kostnad, vilka bedöms bidra till att
stävja ofrivillig ensamhet på ett bättre sätt än rabatt vid enstaka bokningar till en viss lokal.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen daterad 2024-10-21.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen med hänvisning till motivering beskriven i
kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2024-09-12.

Yrkanden
Christian Isaksson (SD) yrkar bifall till motionen.

Proposition
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut om att föreslå kommunfullmäktige avslå
motionen mot Christian Isakssons (SD) yrkande om att bifalla motionen och finner att
kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag till beslut om att föreslå kommunfullmäktige
avslå motionen.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen med hänvisning till motivering beskriven i
kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2024-09-12.

_____________________

Delges:
Kommunfullmäktige
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Just. sign.
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§ 138 KS/2024:241, KFN/2024:53

Svar på motion av Pernilla Schubert (KD): Utomhusbiograf
under sommaren

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2024-06-13 togs en motion emot, väckt av Pernilla
Schubert (KD). Motionen remitterades till kultur- och fritidsnämnden, som 2024-10-10, § 51
beslutade föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen.

Motionären föreslår fullmäktige besluta att möjligheten till en utomhusbiograf i drift under
sommarhalvåret ses över.

Kultur- och fritidsförvaltningen skriver i sin tjänsteskrivelse daterad 2024-09-23 att
förvaltningen redan har övervägt en utomhusbiograf i drift under sommarhalvåret, men att
kostnaden för utrustningen, för personal, samt licensieringen av själva filmen skulle bli alltför
hög. Däremot är förvaltningen positiv till att visa utomhusbio vid enstaka tillfällen med hjälp
av en inhyrd mobil anläggning i den mån det finns utrymme i budget.

Kommunstyrelseförvaltningen menar att då kultur- och fritidsförvaltningen redan arbetar
enligt intentionen i motionen kan förvaltningen varken föreslå bifall eller avslag utan anser
istället att motionen är besvarad och färdigbehandlad.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen daterad 2024-10-21.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionen bakom
förslaget i motionen. Motionen är med detta besvarad och färdigbehandlad.

Yrkanden
Anders Klerkefors (R) och Rickard Livén (M) yrkar att motionen avslås i enlighet med kultur-
och fritidsnämndens förslag till fullmäktige 2024-10-10 § 51.

Christian Isaksson (SD) yrkar bifall till motionen.

Proposition
Ordföranden ställer först förvaltningens förslag till beslut mot Anders Klerkefors (R) och
Rickard Livéns (M) yrkande om att motionen avslås och finner att kommunstyrelsen beslutar
att förslaget om att avslå motionen ska vara huvudförslag. Sedan ställer ordföranden
huvudförslaget om att motionen avslås mot Christian Isakssons (SD) yrkande om att bifalla
motionen och finner att kommunstyrelsens förslag till fullmäktige är att avslå motionen.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige beslutar att motionen avslås i enlighet med kultur- och fritidsnämndens
förslag till fullmäktige 2024-10-10 § 51.

_____________________
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Delges:
Kommunfullmäktige
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§ 139 KS/2024:70

Rapportering av gynnande beslut enligt SoL och LSS, 2:a
kvartalet 2024 som ej verkställts

Kommunerna har enligt 16 kapitlet 6 f § SoL (socialtjänstlagen)*, 28 f § LSS (lag om stöd och
service till vissa funktionshindrade)** samt 16 kapitlet 6h § SoL*** skyldighet att rapportera
gynnande beslut som inte verkställts. Rapporteringen avser ÄO (äldreomsorg), OF (omsorg till
personer med funktionsnedsättning) och IFO (individ- och familjeomsorg).

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige
Kommunfullmäktige godkänner rapporteringen av gynnande beslut enligt SoL och LSS, 2:a
kvartalet 2024 som ej verkställts.

_____________________

Delges:
Kommunfullmäktige

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KS § 140 KS/2024:343

Uppräkning av programpriser och strukturtillägg för nationella
program i gymnasieskolan 2025

Nuvarande samverkansavtal gällande nationella program på gymansieskolan inom Storsthlm
anger att avtalsparterna årligen ska besluta om justering av programpriserna efter förslag från
Storsthlm. Kommunernas beslut avseende uppräkning av programpriser och strukturtillägg
ska vara fattade senast 15 december 2024. Förslaget i sin helhet lämnas som bilaga.
Överenskommelsen börjar gälla den 1 januari 2025.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från barn- och utbildningsförvaltningen daterad
2024-09-12.

Ordförandens förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

1. Kommunfullmäktige fastslår bifogad prislista för gymnasieskolan 2025 baserad på en
genomsnittlig uppräkning om 2,8 procent.

2. Kommunfullmäktige fastslår bifogat förslag till uppräkning av strukturtillägget om 6
procent för meritvärdesnivåerna 1-79 och 80-119.

3. Kommunfullmäktige fastslår förslag till uppräkning av strukturtillägget om 2,8 procent
för meritvärdesnivåerna 0 samt 120-159 och 160-199.

_____________________

Delges:
Rektor Rönninge gymnasium
Kommunfullmäktige
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Ordf. sign.
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KS § 141 KS/2023:349

Svar på motion av Christian Isaksson (SD) och Joakim Sivegård
(SD): Mensskydd för elever i grund- och gymnasieskola

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2023-11-23 togs en motion emot, väckt av Christian
Isaksson (SD) och Joakim Sivegård (SD). Motionen remitterades till barn- och
utbildningsnämnden, som 2024-10-08 § 69 anser att ett arbete som uppfyller intentionerna
bakom förslag i motionen redan pågår.

Motionärerna vill tillgängliggöra gratis mensskydd för menstruerande elever i grund- och
gymnasieskola och föreslår därför att detta utreds, samt att kommunstyrelsen tar fram olika
företag som tillhandahåller mensskyddsboxar.

Barn- och utbildningsförvaltningen skriver i sin tjänsteskrivelse daterad 2024-09-20 att
samtliga grundskolor med Salems kommun som huvudman, samt Rönninge gymnasium,
redan erbjuder kostnadsfria mensskydd. Förvaltningen skriver vidare att arbete om att öka
tillgängligheten till de kostnadsfria mensskydden redan pågår.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen daterad 2024-10-17.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta besvarad och färdigbehandlad.

Yrkanden
Christian Isaksson (SD) yrkar bifall till motionen.

Proposition
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Christian Isakssons (SD) yrkande om
att bifalla motionen under proposition och finner att kommunstyrelsen bifaller förvaltningens
förslag till beslut.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta besvarad och färdigbehandlad.

_____________________

Delges:
Kommunfullmäktige
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Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KS § 142 KS/20224:154

Balanslista över obesvarade motioner och verkställighet av
kommunfullmäktiges beslut

Enligt kommunallagen bör en motion beredas så att kommunfullmäktige kan fatta beslut
inom ett år från det att motionen väckts. Om beredningen inte kan avslutas inom denna tid
ska det anmälas till kommunfullmäktige. Kommunfullmäktiges arbetsordning reglerar att
kommunstyrelsen två gånger per år ska redovisa de motioner som inte beretts färdigt. I
redovisningen ingår samtliga motioner som inte beretts färdigt.

Revisorerna har uppmärksammat att det inte alltid har skett en återrapportering gällande
tidigare kommunfullmäktigebeslut. Kommunstyrelseförvaltningen har därför infört en rutin
att upprätta en uppdrags/verkställighetslista att presentera för fullmäktige samtidigt som
motionslistan, med start för ärenden från år 2020 och framåt.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse daterad 2024-10-24.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige godkänner redovisningen av obesvarade motioner och
verkställighetslistan.

_____________________

Delges:
Kommunfullmäktige

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KS § 143 KS/20224:186

Revidering av firmatecknare för Salems kommun

Kommunstyrelsen fattar årligen beslut om vilka personer som bemyndigas teckna
kommunens firma och kan underteckna kommunens lån, avtal, köpekontrakt, m.m. På grund
av personalbyte behöver vissa justeringar av firmatecknare genomföras.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse daterad 2024-10-21.

Kommunstyrelsens beslut

1. Kommunstyrelsen beslutar att som firmatecknare avseende borgensåtagande utse
kommunstyrelsens ordförande Arne Närström (S) eller, vid förfall för denne,
kommunstyrelsens vice ordförande Wictoria Berglund (C) i förening med endera av
följande personer: kommundirektör Mats Bergström, ekonomichef Siv Jönsson
Westerlund eller ekonom Lena Levin.

2. Kommunstyrelsen beslutar att som firmatecknare avseende kommunens lån och
övriga kommungemensamma finansiella avtal, utse ekonomichef Siv Jönsson
Westerlund, eller vid förfall för denne, kommundirektör Mats Bergström eller
ekonom Lena Levin, i enlighet med kommunens finanspolicy och fullmäktiges
låneram.

3. Kommunstyrelsen beslutar att som firmatecknare avseende kommunövergripande
avtal och utlandsbetalningar utse kommundirektör Mats Bergström eller, vid förfall
för denne, ekonomichef Siv Jönsson Westerlund, i förening med ekonom Asad Khan.

4. Kommunstyrelsen bemyndigar kommundirektör Mats Bergström, eller vid förfall för
denne, miljö- och samhällsbyggnadschefen Christina Lood att på kommunens vägnar
underteckna köpekontrakt i ärenden i vilka kommunstyrelsen/ kommunfullmäktige
beslutat om fastighetsförvärv eller fastighetsförsäljning.

5. Kommunstyrelsen utser kommundirektör Mats Bergström, ekonomichef Siv Jönsson
Westerlund, ekonom Lena Levin, ekonom Asad Khan, ekonom Sophie Andersson,
ekonom Rosie Jidbacken, ekonom Josefin Nordin och ekonom Maria Johansson att
två i förening eller en av dem i förening med en av ekonomiassistenterna Andrzej
Kazmierczak, Ria Alkhouri, Ida Duveskog, Isak Nyström och Sara Netzell att med
elektronisk signatur underteckna kommunens bank- och plusgiro (kundnummer M
9843), bankärenden, värdehandlingar o dyl.

6. Kommunstyrelsen bemyndigar följande personer att med elektronisk signatur
underteckna kommunens bankgiro (kundnummer 24 23 88) och plusgiro
(kundnummer M 4471) och avseende försörjningsstöd mm: kommundirektör Mats
Bergström, socialchef Victoria Larsson, verksamhetschef Carina Strandberg,
enhetschef Emelin Atas, enhetschef Karin Nordenmalm, tf enhetschef Tove Bäverwall,
tf enhetschef Rosie Khoury, tf gruppledare Jonna Sohlberg, tf gruppledare Dimitrios
Papadopoulos, att två i förening eller en av dessa i förening med endera av följande
personer: assistent Anita Geber, avgiftshandläggare Nina Pettersson, assistent Maria
Tahan och nämndsekreterare Marina Furukvist.

7. Kommunstyrelsen bemyndigar kommundirektör Mats Bergström att vid semester
eller annan frånvaro utse tillförordnad kommundirektör ur kommunledningsgruppen
för att fullgöra de åtaganden som kommundirektör Mats Bergström har som
firmatecknare för kommunen.

8. Kommunstyrelsen beslutar att kommundirektör Mats Bergström skall äga rätt att
utkvittera för Salems kommun inlämnade värdehandlingar vid Södertälje tingsrätt.
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Ordf. sign.
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9. Kommunstyrelsen uppdrar åt Andrzej Kazmierczak eller, vid förfall för denne, Ida
Duveskog, Ria Alkhouri, Sara Netzell, Lena Levin, Asad Khan, Rosie Jidbacken, Maria
Johansson, Josefin Nordin eller Sophie Andersson underteckna kommunens moms
och skattedeklarationer.

10. Kommunstyrelsen uppdrar åt chefen för miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen
Christina Lood/ fastighetschef Monika Perunicic Joksic att underteckna kommunens
fastighetsdeklarationer.

11. Kommunstyrelsen bemyndigar Karin Södergran, Birgitta Eklund, Agneta Forsslund,
Maria Svartbäck, Emma Bergheden Yesil, Susanne Deijfen, Åse Finnman, Charlotta
Öhrvall, Anette Thor, Madeleine Bjerndal och Katja Tuupanen två i förening att med
elektronisk signatur underteckna kommunens lönefil för lönekörning.

12. Kommunstyrelsen bemyndigar Agneta Forsslund, Birgitta Eklund, Maria Svartbäck,
Åse Finnman, Anette Thor, Charlotta Öhrvall, Susanne Deijfen, Madeleine Bjerndal,
Emma Bergheden Yesil och Katja Tuupanen som behöriga företrädare att lämna in
arbetsgivardeklaration på individnivå på Skatteverkets hemsida.

13. Kommunstyrelsen beslutar att utse Arne Närström och Mats Bergström till
firmatecknare för kommunen, att var för sig underteckna övriga ärenden där
kommunens firmatecknare efterfrågas.

14. Kommunstyrelsen bemyndigar Christina Lood, Monika Perunicic Joksic, Tore Ånensen,
Marianne Qvigstad, Marjo Helena Holba, Ann-Helen Sandmoe och Anita Benjaminsen
två i förening att med elektronisk signatur underteckna kommunens bankkonto och
bankgiro avseende betalningar för energi.

_____________________
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Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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KS § 144 KS/2023:307

Visionsprocessen i Salems kommun

Kommunen har under år 2024 gjort ett arbete som syftar till revidering av kommunens vision.
Detta beskrivs i rapport Visionsprocess Salems kommun vilken föreslås godkännas av
kommunfullmäktige.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse daterad 2024-11-07 med bilaga.

Yrkanden
Rickard Livén (M), Wictoria Berglund (C), Christian Isaksson (SD), Åsa Dahl (L), Berit
Heidenfors (S), Anders Klerkefors (R) och Itaí Fernandez (V) yrkar bifall till ordförandens
förslag till beslut.

Proposition
Ordföranden konstaterar att enbart ordförandens förslag till beslut föreligger och att
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med det.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige

1. Kommunfullmäktige godkänner rapporten Visionsprocess Salems kommun daterad
2024-09-02.

2. Kommunfullmäktige fastställer visionen och kärnvärdena “Hållbar utveckling,
Trygghet och Delaktighet” enligt bilaga till tjänsteskrivelse daterad 2024-11-07.

3. Kommunfullmäktige ger kommundirektören i uppdrag att arbeta vidare med
implementeringen av den nya visionen samt göra en översyn av kommunens
värdegrund samt övergripande mål och styrmodell.

_____________________

Delges:
Samtliga nämnder
Kommunfullmäktige

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.


